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Zápis 

k 11. zasedání Zastupitelstva obce Skrbeň 

které se konalo v pondělí 26. února 2024 od 18:30 v Domě služeb 

 

 

Účast:  9 členů zastupitelstva, viz prezenční listina 

9 počet přítomných občanů 

 

určení zapisovatele:  Lenka Spurná 

pro  9 proti 0 zdržel se 0 

 

Ověřovatelé: 

Ing. Jiří Janda 

pro  8 proti 0 zdržel se 1 (Janda) 

 

Ing. Vladimír Vymětal 

pro  8 proti 0 zdržel se 1 (Vymětal) 

 

 

 

 

Navržený program: 

1) Plnění usnesení 

2) Plán rozvoje obce pro období 2024-2027 

3) Výše příspěvku na aktivity dětí pro rok 2024 

4) Bezbariérový přístup na OÚ a poštu 

5) Žádost o prodej nebo pronájem části pozemků 413/26 a 662/1 

6) Výsadba interakčního prvku za Křepelkou a solitérních stromů v obci 

7) Věcné břemeno a kupní smlouva ČEZ 

8) Žádosti o dar 

9) Různé 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje navržený program. 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 1/11/2024 

 



2 
 

Ad 1) Plnění usnesení 

Informaci podal starosta. 

 

- Smlouva o výpůjčce farské zahrady s Římskokatolickou farností Skrbeň byla 

podepsána. 

- OZV č. 3/2023 byla zavedena. 

 

 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň bere na vědomí zprávu o plnění usnesení. 

 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 2/11/2024 

 

 

 

Ad 2) Plán rozvoje obce pro období 2024-2027 

Informaci podal starosta. 

 

Byla vypracována aktualizace plánu rozvoje obce. Dokument je zejména formalitou, která 

může být vyžadována u žádostí o dotaci. Viz podklady. 

 

 

Diskuse: 

Přítomná občanka J. Protivánková se dotázala, jestli mohou navrhovat i občané a dotázala se, 

zda by se našla možnost vybudovat zázemí – klubovnu pro seniorklub. Na schůze se schází 

v domě služeb, společenské akce mívají v obecním sále, ale chybí jim hlavně nějaká 

prosklená skříň, kde by si mohli vystavovat ceny ze soutěží a pochlubit se tím i občanům. 

Místnosti na faře jsou pro ně příliš malé. 

Ing. Janda – navrhl půdu nad obecním sálem. 

Starosta – půda nad sálem momentálně nepřipadá v úvahu, krovy ne úplně v pořádku a velká 

investice. Na umístění nábytku se lze domluvit a ostatní se dále uvidí. 

J. Protivánková – na půdu nad sálem vedou úzké schody, což by byl pro nás problém.  

 

 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje aktualizaci plánu rozvoje obce pro období 2024-2027. 

 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 3/11/2024 
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Ad 3) Výše příspěvku na aktivity dětí pro rok 2024 

Informaci podal starosta. 

 

Dotace na zájmové aktivity dětí doposud činila 1 000 Kč na dítě a rok. V roce 2023 bylo 

vyplaceno 58 žádostí. 

 

Proběhla diskuse o navýšení. Padly návrhy na navýšení o 200 Kč (navrhl Ing. Vymětal) a o 

500 Kč (navrhl Doleček). Nakonec proběhlo hlasování o návrhu na navýšení o 500 Kč, tzn. 

celkový příspěvek 1 500 Kč.  

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dotaci poskytovanou dle Zásad pro poskytování dotací a darů z rozpočtu 

obce Skrbeň na podporu sportovních, zájmových a jiných obdobných aktivit pro rok 2024 ve 

výši 1 500 Kč/dítě. Dotace se poskytne zpětně na skutečně realizované aktivity.  

 

Výsledek hlasování:  pro 8 proti 0 zdržel se    1 (Jureček) 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 4/11/2024 

 

 

 

Ad 4) Bezbariérový přístup na OÚ a poštu 

Informaci podal starosta. 

 

Obec oslovila 3 firmy dodávající zvedací plošiny, konkrétně Garavena Lift, Manus a Medeos. 

Nejlevnější nabídku předložila firma Garavena Lift, která ale nabízí jiný typ zdvihu 

(nejde o „nůžkový“ způsob). Ze zbývajících dvou předložila výhodnější nabídku firma Manus 

za 360 000 Kč bez DPH. Plošinu je možné dodat s žárově zinkovaným ocelovým zábradlím 

(v ceně).  

 

Proběhla krátká diskuse. 

Ing Čehovský je pro nerezový materiál, je to velký rozdíl proti žárově zinkovanému 

materiálu, je kvalitnější a spolu se zábradlím budou na stejné úrovni v materiálu i ve vzhledu. 

Starosta – rozdíl bude asi 40 tis Kč. 

Ing. Žižlavský – souhlasí s Ing. Čehovským a navrhl do usnesení částku max 420 tis. Kč. 

 

 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje nákup zvedací plošiny od firmy Manus, IČO 47900440, za maximální 

cenu 420 000 Kč bez DPH ve verzi s nerezovým zábradlím.  

 

Výsledek hlasování:  pro  proti  zdržel se     

Návrh byl schválen – Usnesení č. 5/11/2024 
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Ad 5) Žádost o prodej nebo pronájem části pozemků 413/26 a 662/1 

 

Pan Otásek požádal obec o prodej, případně pronájem pozemku, který sousedí s jeho 

autoservisem za účelem vybudování parkoviště. K žádosti připojil plánek znázorňující 

rozložení jednotlivých parkovacích míst (viz příloha). 

 

 

 

Diskuse: 

Doleček – navrhl prodej. 

Ing. Janda – navrhl pronájem. 

Starosta – navrhl dlouhodobý pronájem, prodej je definitivní, obec nebude moct do budoucna 

ovlivnit vzhled ani účel užívání. 

Ing. Čehovský – navrhl formu pronajmout formou výpůjčky. 

P. Otásek – lépe se investuje do vlastního, bude ale vděčný za jakoukoli formu řešení. 

Ing. Žižlavský – variant je hodně a těžko se rozhoduje jen tak od stolu. 

Starosta – v případě prodeje lze využít znalecký posudek, který zpracoval ČEZ pro pozemek 

pro trafostanici, která se nachází na tom samém pozemku. 

Ing. Čehovský – pozemek je brána do nové lokality Nad Oleškami, obec by si to měla 

ponechat jako strategické místo. 

Ing. Žižlavský – navrhl při pronájmu dlouhou výpovědní lhůtu, např. 10 let. 

Ing. Vymětal – jde jen o část pozemku, podpořil by podnikatelský záměr skrbeňského občana. 

V případě rodiny Otáskových nemá pochybnosti o tom, že s majetkem bude nakládáno 

pečlivě. 

Ing Žižlavský – při prodeji by navrhoval předkupní právo pro obec. 

Starosta se dotázal pana Otáska, zda pro něj není problém prodej, kdy do smlouvy bude 

zaneseno předkupní právo pro obec v případě dalšího prodeje. Pan Otásek souhlasil, že to pro 

něj není žádný problém.  

 

 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje zveřejnění záměru prodat část pozemku č. 413/26 a 662/1 s předkupním 

právem pro obec v případě následného prodeje. 

 

Výsledek hlasování:  pro 7 proti 0 zdržel se    2 (Janda, Čehovský) 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 6/11/2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



5 
 

Ad 6) Výsadba interakčního prvku za Křepelkou a solitérních stromů v obci 

Informaci podal starosta. 

 

V této věci byli osloveni 3 projektanti: Josef Glos, Lubomír Kupka a Leon Mádr. Nabídku 

podali pánové Mádr a Kupka. Výhodnější nabídku podal pan Lubomír Kupka a to za 49 500 

Kč bez DPH (firma Agroprojekt PSO s.r.o.). Leon Mádr podal nabídku za 58 000 Kč bez 

DPH. Realizace bude ve výsledku dotována, v případě interakčního prvku 100 % a solitérů 

z 85 %. Na jiné než realizační výdaje (projekt, dozor…) bychom měli dostat částku 

odpovídající 7 % nákladů na realizační výdaje. 

 

 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje nabídku podanou Lubomírem Kupkou, Agroprojekt PSO s.r.o.,  

IČO 41601483 na vypracování projektové dokumentace „Výsadba Skrbeň“ za nabídnutou 

cenu 49 500 Kč bez DPH. 

 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 7/11/2024 

 

 

 

Ad 7) Věcné břemeno a kupní smlouva ČEZ 

Informaci podal starosta. 

 

ČEZ provedl v minulém roce elektrifikaci nové ulice Slunečná. Elektrické vedení vede od 

Močidla, okolo železniční zastávky přes ulici Slunečná a končí u spoje Slunečná-V Oleškách. 

V trase je třeba udělat věcné břemeno. To se týká i nové trafostanice, která je u křižovatky 

Slunečná-Nádražní, u té nás ČEZ žádá o odkup pozemku o rozloze 7 m2. Na odkup nechal 

zpracovat znalecký posudek, který stanovil cenu na 11 100 Kč bez DPH. Pozemek bude 

oddělen zpracovaným geometrickým plánem a ponese parcelní číslo st. 536. 

 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti  

č. IV-12-8023067/VB/1 s ČEZ Distribuce, a.s., IČO 24729035. 

 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 8/11/2024 

 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje zveřejnění záměru prodat část pozemku, p. č. 413/26 v k. ú. Skrbeň,  

o rozloze 7 m2.  

 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 9/11/2024 
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Ad 8) Žádosti o dar 

 

a) Žádost o dar Radkova Lhota  

 

Domov pro seniory požádal obec o dar ve výši 4 000 Kč. Na minulém zasedání byl tento bod 

přesunut, jelikož jsme nevěděli, zda má jediná osoba, která zde pobývá, trvalé bydliště ve 

Skrbeni. Dotazem na evidenci obyvatel se potvrdilo, že má. 

 

Ing. Žižlavský – souhlasí s příspěvkem, obec pobírá daně za dotyčného občana, který v obci 

nic neužívá. 

 

  

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 4 000 Kč pro Domov pro seniory Radkova Lhota,  

IČO 61985881. 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti  0zdržel se   0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 10/11/2024 

 

 

  

b) Žádost o dar HC Hřebci Skrbeň 

Spolek a hokejový tým HC Hřebci Skrbeň požádali obec o dar ve výši 15 000 Kč. Tým hraje 

amatérskou soutěž OHSL (Olomouc Hockey Super League). Za tým hraje pět hráčů s trvalým 

bydlištěm ve Skrbeni. Více info viz žádost. 

Diskuse: 

Bc. Vymětal – je to dost vysoká částka na to, že je to jen koníček. Podpořil by, pokud by pro 

děti ve Skrbeni podnikali nějaké akce nebo se jim jakkoli jinak věnovali. 

Doleček – hokejisté můžou udělat třeba bruslení pro občany pod jejich dozorem, a proto by 

jejich aktivitu podpořil. 

Jureček – potvrdil, že tato možnost existuje, již o tom v týmu diskutovali. 

Ing. Žižlavský navrhl místo daru zafinancovat spolku náklady na akci pro děti. 

Ing. Vymětal – spolky, kluby vždy stmelovaly lidi, podporuje sport, podpořil by i tento 

spolek, sport je hodně drahá záležitost. Navrhl, aby něco zorganizovali a nalákají mladé. 

Jureček – můžou především pronajmout ledovou plochu na bruslení, hodina pronájmu vyjde 

asi na 4 tis. Kč. 

Starosta – je pro dar s příslibem uspořádání akcí pro děti, pokud se nic pořádat nebude, příště 

by dar neschválil. 

Navržen dar 15 tis. Kč. 
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Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 15 000 Kč pro HC Hřebci Skrbeň, z. s. 

Výsledek hlasování:  pro 7 proti 0 zdržel se    2 (Jureček, Žižlavský) 

 

 

 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 11/11/2024 

c) Žádost o dar Trend vozíčkářů 

Stejně jako vloni požádal i Trend vozíčkářů o nespecifikovanou částku. 

Ing. Žižlavský – nelze podpořit všechny nebo podpořit všechny a dát pouze 2 tis. Kč, to by 

nemělo význam. 

Starosta navrhl 5 tis. Kč. 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 5 000 Kč pro spolek Trend vozíčkářů Olomouc, IČO 

61984680. 

Výsledek hlasování:  pro 0 proti 0 zdržel se   9 

Toto usnesení nebylo přijato. 

  

 

d) Žádost o dar Římskokatolická farnost (komunitní centrum) 

Informaci podal starosta. 

ŘkF Skrbeň požádala o 25 000 Kč na provoz komunitního centra. Po dohodě bychom k této 

částce ještě přidali 3 000 Kč. Tyto peníze navíc budou použity na půjčení krojů pro soubor 

Floriánek, jelikož vystupovali na obecním plese zadarmo.  

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 28 000 Kč pro Římskokatolickou farnost Skrbeň. 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 12/11/2024 

 

 

 

e) Žádost o dar Seniorklub Skrbeň 

Seniorklub požádal o dar ve výši 30 000 Kč. 
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Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 30 000 Kč pro Seniorklub Skrbeň. 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 13/11/2024 

 

 

 

f) Žádost o dar Skrbeňáček 

Skrbeňáček požádal dar ve výši o 35 000 Kč. 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 35 000 kč pro Skrbeňáček. 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 14/11/2024 

 

 

g) Žádost o dar Zdravotní klaun 

Zdravotní klaun požádal o nespecifikovanou částku. 

Starosta navrhl 5 tis. Kč. 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 5 000 Kč pro Zdravotní klaun, IČO 26547953.  

Výsledek hlasování:  pro 0 proti 0 zdržel se    9 

Toto usnesení nebylo přijato. 

 

 

h) Žádost o dar SDH Skrbeň 

Hasiči požádali obec o 35 000 Kč. 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 35 000 Kč pro SDH Skrbeň. 

Výsledek hlasování:  pro 6 proti 0 zdržel se    3 (Janda, Jureček, Obšel) 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 15/11/2024 
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i) Žádost o dar Jdeme autistům naproti 

Informaci podal starosta. 

Spolek Jdeme Autistům Naproti požádal obec o 25 000 Kč. V současnosti poskytuje 

„registrovanou službu sociální rehabilitace“ jednomu dítěti z naší obce, které má poruchu 

autistického spektra. 

Minulý rok žádali o 30 000 Kč, schváleno bylo 15 000 Kč. 

Doleček – 20 tis. Kč 

Bc. Vymětal – 15 tis. Kč 

Po diskusi se hlasovalo o druhé variantě. 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje dar ve výši 15 000 Kč pro Jdeme Autistům Naproti, z. s.,                    

IČO 27041972. 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 16/11/2024 

 

 

 

Ad 9) Různé 

a) Přezkoumání hospodaření obce 

 

Dne 5. 2. 2024 proběhlo přezkoumání hospodaření obce za r. 2023 s výsledkem „nebyly 

zjištěny chyby a nedostatky“. Aby kraj provedl kontrolu i za r. 2024 je potřeba podat novou 

žádost.  

 

 

Návrh usnesení:  

ZO Skrbeň bere na vědomí zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce. 

 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 17/11/2024 

 

 

 

Návrh usnesení: 

ZO Skrbeň schvaluje podání žádosti o přezkoumání hospodaření za rok 2024 Krajskému 

úřadu Olomouckého kraje. 

 

Výsledek hlasování:  pro 9 proti 0 zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 18/11/2024 
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b) Vyvěšení tibetské vlajky 

Stejně jako každý rok žádá spolek Lungta o vyvěšení tibetské vlajky 10. 3. 2024. 

 

 

Návrh usnesení:  

ZO Skrbeň souhlasí s připojením obce do akce Vlajka pro Tibet. 

 

Výsledek hlasování:  pro 8 proti 1 (Ing. Vymětal) zdržel se    0 

Návrh byl schválen – Usnesení č. 19/11/2024 

 

 

 

 

Volná diskuse:  

Starosta – na minulém zasedání padla stížnost na to, že někdo vysypal stavební materiál na 

cestu, která je pokračováním Příčné ulice. Situaci prověřil a dospěl k závěru, že došlo spíše ke 

zlepšení stavu cesty. V pořádku ale samozřejmě není způsob, jakým k tomu došlo, jelikož to 

nebylo předem diskutováno s obcí. S dotyčným starosta mluvil a ten se mu omluvil 

p. Čech – je to špatné, cesta to byla hezká, odpad není vyzkoušen na azbest, jsou tam hřebíky. 

Starosta hřebíky žádné neviděl, jde zejména o cihly. 

Přítomní občané souhlasili se starostou, tímto způsobem se vždy zpevňovaly cesty a je to tak 

po celém okolí.  

Ing. Žižlavský – chodí touto cestou často a žádné hřebíky neviděl, postup výsypu odpadu 

nebyl dobrý, z uživatelského hlediska to ale špatné nebylo. 

Starosta – zjistí možnost a cenu za testování na azbest a probere s aktérem výsypu odpadu.  

 

p. Čech – naproti jejich domu, na soukromém pozemku, je složený materiál, nepřeje si, aby to 

tam majitelka měla, bojí se velké vody s tím, že se mu spláchne k domu nečistoty. 

p. Protivánková – to co pan Čech řeší není nic jiného než hlína, a tu snad na svém pozemku 

majitelka může mít. 

Proběhla krátká diskuse. 

Starosta – jde o soukromý pozemek, není v kompetenci obce toto řešit. Doporuřil toto řešit 

s majitelkou pozemku. 

 

p. Pytlíček – dotázal se, jestli by se dalo něco udělat s rozbitou komunikací směrem na 

Hynkov. Je to tankodrom, ničí to převážně traktory zemědělských družstev a auta objíždí 

výmoly po trávě a vše kolem ničí. 

Starosta – prověří možnosti oprav a cenu, s touto cestou jsou problémy již od začátku. 

p. Pytlíček – možnost by byla i získat zbytky asfaltu, třeba při rekonstrukci ulice Jos. Fialy. 

Ing. Čehovský – asfalt na Jos. Fialy by měl obsahovat dehet, takže by nebyl na toto 

použitelný. 

Starosta – prověří možnosti. 
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p. Navrátil – panely za domem služeb jsou už v nevyhovujícím stavu, mělo by se s tím taky 

něco udělat. 

Starosta – již o tom jednal, panely se po skončení zimy vytrhají, následně se povrch zarovná a 

panely vrátí.   

 

Starosta dále podal pouze informativní sdělení, že proběhla reklamace opravy ulice Za 

Školkou po rekonstrukci průtahu. Reklamace byla zamítnuta, oprava byla provedena 

v souladu se smlouvou a dle domluvy. 

 

Další námět k diskusi podán nebyl. 

 

 

Starosta poděkoval a ukončil zasedání v 19:58 hod. 

 

 

Přílohy: 

1) Prezenční listina 

2) Podklady včetně příloh a doplnění 

 

 

 

 

Zápis byl vyhotoven       dne: 

 

Zapisovatelka:  

Lenka Spurná 

 

 

 

 

Ověřovatelé:   

 

 

Ing. Jiří Janda        dne:  

 

 

 

 

 

Ing. Vladimír Vymětal      dne:   

 

 

 

 

 

Starosta:   

 

Mgr. Lukáš Ruffer       dne:  


